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Protokół Nr XXIX/17 

z XXIX sesji Rady Gminy Janów 

z dnia 28 listopada 2017 roku 

 

 Na stan 15 Radnych w sesji uczestniczy 13, nieobecny- Adam Hościłowicz, Wacław 

Raczkowski. Ponadto udział biorą: Wójt Gminy Pan Czesław Jan Kiejko, Skarbnik Gminy Pani 

Dorota Bohdan, Sekretarz Gminy Pan Jerzy Pogorzelski oraz goście zgodnie z załączonymi 

listami obecności. 

 

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy Pan Antoni Rymarski. 

Protokolantka – Marta Muklewicz 

Miejsce posiedzenia Rady – sala konferencyjna w Urzędzie Gminy w Janowie.. 

Czas trwania obrad: 10.05 – 13.50 

 

1. OTWARCIE SESJI. 

 

 Serdecznie powitał Członka Zarządu Województwa Podlaskiego Pana Bogdana 

Dyjuka, Przedstawiciela Wojewódzkiej Komendy Uzupełnień Pana ppłk. Grzegorza Konopko, 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Białousach Panią Helenę Kozłowską, Dyrektor Zespołu Szkół 

Samorządowych w Janowie Panią Teresę Rymarską, Radna Powiatową Panią Bożenę Jolantę 

Jelską-Jaroś, Prezesa Zarządu Biom Pana Mirosława Bałakiera, Prezesa SKR w Janowie Pana 

Alberta Tarachanowicz i Przewodniczącą Koła PZ ERiI w Janowie Panią Stanisławę 

Kowalczuk oraz Radnych i Sołtysów. Stwierdził, że na stan 15 radnych, w sesji uczestniczy 13, 

co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

2. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD. 

 

Prowadzący obrady Pan Antoni Rymarski odczytał porządek dzienny sesji, jak w 

zawiadomieniu. Zapytał, czy będą propozycje zmian w porządku obrad. Sekretarz Pan Jerzy 

Pogorzelski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad uchwałę punkt, 18 jako: „wyrażenie 

zgody na zbycie nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości”. 

Następnie Przewodniczący Rady Pan Antoni Rymarski wniósł o wprowadzenie punktu, 4 jako: 

„wystąpienie przedstawiciela Wojskowej Komendy Uzupełnień ppłk. Grzegorza Konopko. 



Następnie porządek obrad został odczytany i poddany pod głosowanie. Za przyjęciem 

porządku obrad głosowało 13 Radnych. 

 

1.  Otwarcie sesji. 

2.  Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wystąpienie Członka Zarządu Województwa Podlaskiego Pana Bogdana Dyjuka. 

4. Wystąpienie przedstawiciela Wojskowej Komendy Uzupełnień Ppłk Grzegorza 

Konopko. 

5. Informacja z pracy komisji stałych. 

6. Informacja z pracy Wójta Gminy Janów. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Janów na 2017 r.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Janów 

na lata 2017-2025. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości na 2018 r. 

11. Ustalenie stawki podatku rolnego na 2018 r.  

12. Ustalenie stawki podatku leśnego na 2018 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych na 2018 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf opłat za ścieki wprowadzane do 

zbiorowych urządzeń kanalizacyjnych gminy. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół 

Samorządowych w Janowie w Zespół Szkolno-Przedszkolny w Janowie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Białousach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w 

Białousach. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości wchodzącej w 

skład gminnego zasobu nieruchomości. 

19. Wystąpienie Prezesa BIOM-u Pana Mirosława Bałakiera dotyczące gospodarki 

odpadami. 

20. Informacja o projekcie budżetu Gminy Janów na 2018 r. 



21. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Janów w roku szkolnym 

2016/2017, w tym o wynikach egzaminu. 

22. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy Janów. 

23. Wolne wnioski. 

24. Zamknięcie sesji.  

 

3. WYSTĄPIENIE CZŁONKA ZARZĄDU WOJEWÓDZTWA PODLASKIEGO 

PANA BOGDANA DYJUKA. 

 

 Członek Zarządu Województwa Podlaskiego Pan Bogdan Dyjuk na wstępie 

podziękował za zaproszenie na sesję Rady Gminy dla Wójta Gminy oraz dla Przewodniczącego 

Rady Gminy. Pan Dyjuk powiedział, iż miał możliwość uczestniczenia w kilku spotkaniach i 

przedsięwzięciach organizowanych na terenie gminy Janów za co bardzo podziękował. 

Poruszył kwestie dofinansowania przebudowy dróg. Powiedział że mimo długotrwałych 

procedur kończy się rozliczanie pierwszego naboru wniosków w ramach PROW na drogi 

lokalne gdzie gmina Janów otrzymała dofinansowanie na dwa wnioski, które zostały 

zrealizowane. Poinformował również że w I kwartale 2018 roku zostanie ogłoszony kolejny 

nabór na przebudowę dróg lokalnych. Wspomniał o możliwościach wykorzystania środków 

unijnych w służbie zdrowia, dofinansowanie szpitali specjalistycznych i podstawowej opieki 

zdrowotnej. Pan Dyjuk zachęcił równie do korzystania ze strony internetowej wrotapodlasia.pl 

oraz zawartych tam informacji na temat możliwości pozyskania dofinansowania na działalność 

związaną z kulturą i działalnością gospodarczą. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do Pana Bogdana Dyjuka.  

Głos zabrała Radna Powiatowa Pani Bożena Jolanta Jelska-Jaroś. Zapytała jakie są możliwości 

pozyskania dofinansowania na odkrzaczanie, odkamienianie i rekultywacja dróg dojazdowych 

do pół? 

Pan Bogdan Dyjuk odpowiedział, iż tak jak co roku będą przeznaczone środki na programy 

modernizacji dróg dojazdowych do pól, dofinansowania jednostek OSP i inne programy 

rekultywacyjne. 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Pan Czesław Jan Kiejko, podziękował Panu Marszałkowi 

za przybycie oraz za przedstawienie sytuacji finansowej województwa i możliwość 

finansowania poszczególnych przedsięwzięć.  



Pan Wójt złożył na ręce Marszałka prośbę o dofinansowanie przedsięwzięć sportowych 

planowanych na rok 2018. 

 

Pan Wójt oraz Pan Marszałek opuścili posiedzenie sesji Rady Gminy.  

 

4. WYSTĄPIENIE PRZEDSTAWICIELA WOJSKOWEJ KOMENDY 

UZUPEŁNIEŃ PPŁK GRZEGORZA KONOPKO. 

 

Pan Wójt wrócił na posiedzenie sesję Rady Gminy. 

 

 Głos zabrał przedstawiciel Wojskowej Komendy Uzupełnień Pan ppłk. Grzegorz 

Konopko. Na wstępie podziękował Wójtowi Gminy za możliwość wystąpienia na sesji Rady 

Gminy. Poinformował iż celem jego wystąpienia jest przedstawienie podstawowych informacji 

na temat nowej formacji wojskowej jaką jest Wojska Obrony Terytorialnej (WOT). Ppłk. 

Grzegorz Konopko mówił o zadaniach WOT w czasie potencjalnego konfliktu zbrojnego jak 

również o zadaniach w czasie pokoju. Powiedział o możliwości wstąpienia do szeregów WOT 

oraz przedstawił zasady rekrutacji, szkolenia i przebiegu służby w tej formacji. Ppłk. Konopko 

poprosił zebranych na Sali Radnych i Sołtysów o rozpropagowanie informacji o możliwości 

służby w WOT.  

Ppłk. Pan Grzegorz jeszcze raz podziękował za możliwość wystąpienia na sesji Rady Gminy.  

 

Pan Wójt Pan Czesław Jan Kiejko oraz ppłk. Grzegorz Konopko opuścili posiedzenie sesje 

Rady Gminy. 

 

5. INFORMACJA Z PRACY KOMISJI STAŁYCH. 

 

Informacja z pracy komisji stałych Rady Gminy przedstawił Pan Antoni Rymarski. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt Pan Czesław Jan Kiejko wrócił na posiedzenie sesji Rady Gminy. 

 

6. INFORMACJA Z PRACY WÓJTA GMINY JANÓW. 

 



 Informację przedstawił Wójt Gminy Janów Pan Czesław Jan Kiejko. Poinformował o 

funduszu sołeckim, co udało się zrobić. W ciągu roku 2015, 2016 i 2017 został wydany na 

żwirowanie dróg 589 291,34 tyś zł. Wytyczanie i wznowienie punktów granicznych na ten cel 

w przeciągu trzech lat wydaliśmy około 30 000,00 tys. zł. Na równanie dróg z budżetu gminy 

zostało wydane 90 000,00 tyś. zł. W roku 2018 funduszu sołeckiego nie będzie, ale jeżeli w 

urzędzie marszałkowskich pojawi się dofinansowanie do dróg dojazdowych to będziemy 

składać wniosku i takie drogi będą przez cały czas stopniowo robione w zależności od naszych 

możliwości finansowych. Ogłosiliśmy przetarg i podpisaliśmy umowę na hydrofornię. Jeśli 

chodzi o oczyszczalnie to mamy jeszcze czas, ale niebawem będziemy ogłaszali przetarg.  

Kolejna sprawa to targowisko i mamy nadzieję że już w grudniu podpiszemy umowę i 

będziemy ogłaszać przetarg. 

Następna sprawa jest budowa parkingu pomiędzy ulicą Trofimowskiej ulicą Kościelnej. 

Jesteśmy już właścicielami działki po byłej stacji PKN Orlen i mam nadzieję ze do końca 

stycznia zostanie opracowany projekt. 

Następnie Wójt powiedział, iż budynek po byłych elektrykach jest w trakcie remontu. Jeśli 

chodzi o przebudowę drogi w Studzieńczynie tu jest do przerobienia 4 mln zł. Najważniejsze 

jest aby obniżyć tą drogę o 5% ażeby było bezpieczniej. 

Kolejna sprawa to inwestycje i planujemy: 

- ulice Trofimowska z odejściem na Kuplisk 

- Trofimówka do gm. Korycin przez Franckowa Buda położyć asfalt 

- Budno połączyć z droga w Nowince 

- droga do Gabrylewszczyzny na razie będzie trzeba ją podsypać ale w planach jest położenie 

asfaltu ale tą drogę wspólnie z powiatem trzeba zrobić 

- poprawienie łuku w Nowowoli ten łuk jest nieprawidłowy i trzeba go wyprostować jest łukiem 

niebezpiecznym. 

Następna sprawą są piece w szkole w Białousach już zostały zakupione nowe i już działają oraz 

będziemy zmieniać piec w GOKSiT w Janowie. Planujemy w następnym roku zrobienie 

nowych pieców w ZSS w Janowie. 

  

7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH. 

 

 Przewodniczący Rady Pan Antoni Rymarski udzielił głosu dla Wójta Gminy Pana 

Czesława Jana Kiejko. Pan Wójt poinformował, iż przed sesja została złożona interpelacja na 

jego ręce przez Radnego Gminy Pana Józefa Bochenko. Wójt odczytał interpelację, która jest 



załącznikiem do protokołu i odniósł się do pytań. Jeśli chodzi o pytanie pierwsze to Wójt 

poinformował, iż czy wytwórnia masy ma być czy nie ma być to nie decyduje Wójt Gminy 

Janów tylko Sanepid i Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska. Firma otrzymała pozytywną 

opinię. Wójt powiedział gdybyśmy dla UNIBEPU daliśmy odpowiedz negatywną i oni by się 

od tego odwołali to my płacilibyśmy kare za opóźnianie. 

Jeśli chodzi o pytanie drugie to byłem na tym spotkaniu, na którym to był projektant, Dyrektor 

ekonomiczny UNIBEPU, Pan Józef Bochenko oraz Sołtys wsi Nowowola. Projektant określił 

że koszt tej inwestycji będzie wynosić około 300 tyś. zł. Wójt powiedział iż pozostawia pod 

dyskusję czy firma UNIBEP da te pieniądze na tą inwestycję bo to nie zależy od Wójta. 

Organizując to spotkanie Wójt powiedział że chciał znać obraz całej przebudowy mleczarni na 

świetlicę. Wójt powiedział ,ze nie zna tematu 100 metrowego  asfaltu, który ma być położony 

w stronę Plebanowiec. Wójt poinformował iż on sam nie robi żadnych przeszkód odnośnie 

przebudowy mleczarni na świetlice. Jeśli UNIBEP będzie chciał wyłożyć taką sumę to on jako 

Wójt nie będzie stawiał przeszkód.  

Na następne pytanie Wójt odpowiedział, że jeśli zaczęliście rozmawiać z UNIBEPem  to sami 

musicie tą rozmowę zakończyć. 

Na kolejne pytanie Wójt odpowiedział iż te pięć samochodów z destruktem zostały zawiezione 

na drogę w Nowym Janowie ponieważ pół roku temu podsypana została tam droga i teraz trzeba 

dowozić ten destrukt do tej drogi ażeby ta droga była taka jak powinna być. 

 

8. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIAN W BUDŻECIE GMINY JANÓW NA 

2017 R.  

 

 Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Pani Dorota Bohdan. Poinformowała, iż 

uchwała przygotowana na dzisiejszą sesję dotyczy następujących zmian po stronie dochodów i 

wydatków. Od ostatniej sesji nastąpiły następujące zmiany: 

1. Zwiększono dochody podatkowe dotyczące  podatku OST  i od spadków i darowizn  

2. Zwiększono dochody  z tytułu odpłatności z innych gmin za pobyt dzieci w Przedszkolu w 

Janowie  

3. Na podstawie pisma z PUW zmniejszono dochody z tytułu dotacji w ramach programu 

rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019- na przebudowę 

drogi gminnej nr103928B w miejscowości Nowowola wraz z niezbędną infrastrukturą 

techniczną  

4. Na podstawie pisma z PUW zmniejszono dotację na wypłatę świadczeń rodzinnych w 2017 

roku  

5. Na podstawie pisma z PUW zwiększono dotację  na Kartę Dużej Rodziny  



6. Na podstawie pisma z PUW zwiększono dotację na realizację zadań z zakresu ewidencji 

ludności, dowodów osobistych i rejestracji stanu cywilnego  

7. Wykreślono z planu wydatków na 2017 rok dotację dla Powiatu Sokólskiego na inwestycję 

przebudowy mostu na rzece Sokołda  

8. Wprowadzono do budżetu koszty opracowania dokumentacji projektowej na przebudowę 

drogi gminnej Ostrynka -Podłubianka i Sosnowe Bagno-granica gminy.  

9. Zwiększono wydatki na zakup energii do budynków komunalnych, do budynku Urzędu 

Gminy, do strażnic OSP oraz na potrzeby oświetlenia ulicznego  

10.Zwiększono wydatki na wypłatę diet dla radnych  

11. Zwiększono wydatki na funkcjonowanie Urzędu Gminy, na zakup materiałów 

promocyjnych  Gminę Janów oraz na koszty pobytu dzieci z gminy Janów w Przedszkolu w 

Białymstoku  

12. Zwiększono wydatki na obsługę długu publicznego  

13. Dokonano zmian w planie wydatków Oświaty, zwiększając je w paragrafach na 

wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń, a zmniejszając wydatki rzeczowe  

14. Dokonano zmian w planie wydatków Pomocy Społecznej  

15.Zwiększono wydatki na konserwację oświetlenia ulicznego  

16. Zmniejszono wydatki na utrzymanie Hali Sportowej. 

 Wobec braku uwag Skarbnik Gminy Pani Dorota Bohdan odczytała projekt uchwały 

nr XXIX/171/17 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok, który został poddany pod 

głosowanie. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych. 

Uchwała Nr XXIX/171/17 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok w załączeniu 

do protokołu. 

 

9. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY WIELOLETNIEJ PROGNOZY 

FINANSOWEJ GMINY JANÓW NA LATA 2017-2025. 

 

 Kwestie omówiła Skarbnik Gminy Pani Dorota Bohdan. Poinformowała, iż uchwała w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Janów na lata 2017-20125 jest 

niezbędna do podjęcia po każdej zmianie budżetu. Jeśli zmienia się relacja dochodów bieżących 

do dochodów majątkowych jak również wydatki bieżące do wydatków majątkowych. W 

związku z tym że została podjęta uchwała o zmianie budżetu gdzie wydatki majątkowe zostały 

zwiększone o nowe zadania inwestycyjne należy podjąć taką uchwałę.  

 Następnie Skarbnik Gminy Pani Dorota Bohdan odczytała projekt uchwały nr 

XXIX/172/17 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2025, który 

został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych. 

Uchwała Nr XXIX/172/17 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2017-2025 jest załącznikiem do protokołu. 



 

10. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PODATKU OD NIERUCHOMOŚCI NA 

2018 R. 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Pan Jerzy Pogorzelski. Poinformował, iż 

w 2018 roku po dwóch latach obniżek wzrosną maksymalne stawki podatku i opłat lokalnych. 

Podwyżka ma związek z obwieszczeniem Ministra Finansów w Monitorze Polski w sprawie 

górnych stawek kwotowych podatku i opłat lokalnych w 2018 roku. Na wspólnym posiedzeniu 

komisji w dniu 10 listopada Rada Gminy ustaliła następujące stawki podatku od nieruchomości 

na 2018 rok. Zdecydowali o przyjęciu stawek ogłoszonych przez Ministra Finansów, z 

wyjątkiem stawek od 1 m² powierzchni użytkowej budynków zajętych na prowadzenie 

działalności gospodarczej oraz od budynków pozostałych, gdzie przyjęto stawki wyższe niż w 

ubiegłym roku. Natomiast stawki podatku od budynków zajęte na prowadzenie działalności 

gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie 

działalności gospodarczej – 22,00 zł, budynków pozostałych – 7,09 zł pozostawić na tym 

poziomie proponowanym przez komisję Rady Gminy. 

Następnie Sekretarz Pan Jerzy Pogorzelski odczytał projekt uchwały Nr XXIX/173/17 

w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości na 2018rok. Za przyjęciem uchwały 

opowiedziało się 13 Radnych.  

Uchwała Nr XXIX/173/17 w sprawie określenia stawek w podatku od 

nieruchomości na 2017 rok jest załącznikiem do protokołu. 

 

11. USTALENIE STAWKI PODATKU ROLNEGO NA 2018 R.  

 

 Głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Jerzy Pogorzelski. Poinformował, że na 2018 rok 

Prezes Głównego Urzędu Statystycznego ogłosił średnią cenę skupu żyta za 11kwartałów, 

będącą podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2018, która wynosi: 52,49 zł 

za 1q żyta. Podatek wyliczony z tej stawki z 1 ha przeliczeniowego wynosi: 131,225 zł, a z 1ha 

fizycznego wynosi: 262,45 zł. Na wspólnym posiedzeniu komisji ustalono, żeby stawki 

pozostawić w stanie takim, jakie wynikają z wyliczonych stawek na podstawie ogłoszenia tej 

stawki ceny żyta przez Prezesa GUS. 

Sekretarz poprosił o przegłosowanie stawek z uwagi na to, że jeżeli się nie obniża stawek to nie 

podejmuje się uchwały.  

 Za przyjęciem stawek Radni opowiedzieli się jednogłośnie. 

 



 

 

 

12. USTALENIE STAWKI PODATKU LEŚNEGO NA 2018 R. 

 

 Kwestię omówił Sekretarz Pan Jerzy Pogorzelski. Na rok 2018 Prezes GUS ogłosił 

średnią cenę sprzedaży drewna obliczoną według średniej ceny drewna uzyskanej przez 

nadleśnictwo za pierwsze trzy kwartały 2017 roku w kwocie 197,06 zł za 1m3. Wyliczenie tej 

stawki to 43,3532 zł za 1 ha fizyczny. Stawka ta jest wyższa niż obowiązująca w 2017 roku. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji ustalono, że stawki podatku leśnego pozostawić na tym 

samym poziomie obliczony na podstawie stawki Prezesa GUS. Sekretarz Gminy 

poinformował, że tak samo jak podatek rolny uchwały się nie podejmuje, ale poprosił o 

przegłosowanie stawek.  

 Za przyjęciem stawek Radni opowiedzieli się jednogłośnie. 

 

13. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PODATKU OD ŚRODKÓW 

TRANSPORTOWYCH NA 2018 R. 

 

Sekretarz Gminy poinformował, że proponowany jest wzrost stawki podatku od 

środków transportowych o 2%, z tym, że tam gdzie są stawki maksymalne ogłoszone przez 

Ministerstwo Finansów to zostają maksymalne, natomiast te stawki, które były niższe niż 

maksymalne a rozbite w oparciu o liczbę osi dopuszczalnej masy całkowitej w zależności od 

rodzaju zawieszenia albo innych systemów zawieszenia to te stawki zostaną zwiększone o 2% 

i zaokrąglone do pełnych złotych. 

Sekretarz Gminy Pan Jerzy Pogorzelski odczytał proponowane stawki podatku: od 

samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 t do 5,5 t włącznie – 

714 zł, powyżej 3,5 t do 9 t włącznie - 1105 zł, powyżej 9 t do poniżej 12 t – 1197 zł, od ciągnika 

siodłowego i balastowego o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony do 

poniżej 12 ton – 1914 zł, od przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają 

dopuszczalną masę całkowitą od 7 i poniżej 12 ton – 1640 zł. W przypadku autobusów przyjęto 

stawki maksymalne: – mniej niż 22 miejsc siedzących – 1937 zł, równej lub wyższej niż 22 

miejsc siedzących – 2449 zł. W dalszej kolejności został odczytany projekt uchwały Nr 

XXIX/174/17 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 



transportowych na 2018 rok. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych przy 1 głosie 

wstrzymującym.  

Uchwała Nr XXIX/174/17 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych na 2018 rok w załączeniu do protokołu.  

14. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA TARYF OPŁAT ZA 

ŚCIEKI WPROWADZANE DO ZBIOROWYCH URZĄDZEŃ KANALIZACYJNYCH 

GMINY. 

 

 Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Pan Jerzy Pogorzelski. Poinformował, że 

jeżeli chodzi o taryfy opłat za ścieki wprowadzane do zbiorczych urządzeń kanalizacyjnych, co 

roku Rada Gminy zgodnie z uchwałą o zbiorowych zaopatrzeniu wody i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków Rada Gminy ma obowiązek, co roku zatwierdzać taryfy opłat za ścieki 

i wodę. W związku z tym, iż gospodarkę ściekową prowadzimy sami, jako gmina zachodzi 

konieczność zatwierdzenia tej taryfy. Sekretarz Gminy poinformował, iż członkowie komisji 

podjęli decyzję o pozostawieniu tych stawek na tym samym poziomie, co w roku 2017, 

ponieważ zostały przeliczone dochody i wydatki gospodarki ściekowej i w tym roku gmina 

wyrobiła się bez dokładania do tych ścieków. Następnie został odczytany projekt uchwały Nr 

XXIX/175/17 w sprawie zatwierdzenia taryf opłat za ścieki wprowadzane do zbiorczych 

urządzeń kanalizacyjnych gminy, który został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem 

uchwały Radni opowiedzieli się jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXIX/175/17 w sprawie zatwierdzenia taryf opłat za ścieki wprowadzane do 

zbiorczych urządzeń kanalizacyjnych gminy w załączeniu do protokołu. 

 

15. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA ROCZNEGO 

PROGRAMU WSPÓŁPRACY Z ORGANIZACJAMI POZARZĄDOWYMI I 

PODMIOTAMI WYMIENIONYMI W ART. 3 UST. 3 USTAWY O 

DZIAŁALNOŚCI POŻYTKU PUBLICZNEGO I WOLONTARIACIE. 

 

 Kwestie omówił Sekretarz Gminy Pan Jerzy Pogorzelski. Poinformował, że zgodnie z 

przepisami ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie Rada Gminy w terminie 

do 30 listopada podejmuje uchwałę w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Program ten, który na dzisiejszą sesję został 



przygotowany jest taki sam jak program w ubiegłym roku. Zanim ten program trafił pod obrady 

Rady przeprowadzone zostały konsultacje społeczne. Konsultacje te zostały przeprowadzone 

na podstawie zarządzenia Nr 21/2017 Wójta Gminy Janów w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji dotyczących współpracy Gminy Janów z organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie. Konsultacje były przeprowadzone w terminie od 26 października do 10 listopada 

2017 roku były one zamieszczone poprzez stronę BIP oraz umieszczone na tablicy ogłoszeń 

jak również do wglądu w sekretariacie urzędu. I taką uchwałę należy podjąć. Wobec braku 

uwag Sekretarz Gminy odczytał projekt uchwały Nr XXIX/176/17 w sprawie uchwalenia 

rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, który został poddany 

pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych. 

Uchwała Nr XXIX/176/17 w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie w załączeniu do protokołu. 

 

16. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE STWIERDZENIA PRZEKSZTAŁCENIA 

ZESPOŁU SZKÓŁ SAMORZĄDOWYCH W JANOWIE W ZESPÓŁ SZKOLNO-

PRZEDSZKOLNY W JANOWIE. 

 

 Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Pan Jerzy Pogorzelski. Poinformował, iż 

zgodnie z przepisami ustawy prawo oświatowe Rada Gminy w terminie do 30 listopada 

podejmuje uchwałę przekształcającą dotychczasowe szkoły podstawowe sześcioklasowe w 

ośmioletnie szkoły podstawowe lub Zespoły Szkół Samorządowych w Zespoły Szkolno-

przedszkolny. W naszym przypadku w skład, którego wchodzi Szkoła Podstawowa i 

Przedszkole Samorządowe. Wobec braku uwag Sekretarz Gminy odczytał projekt uchwały Nr 

XXIX/177/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Samorządowych w 

Janowie w Zespół Szkolno-Przedszkolny w Janowie, który został poddany pod głosowanie. Za 

przyjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych. 

Uchwała Nr XXIX/177/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół 

Samorządowych w Janowie w Zespół Szkolno-Przedszkolny w Janowie w załączeniu do 

protokołu. 

 



17. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE STWIERDZENIA PRZEKSZTAŁCENIA 

DOTYCHCZASOWEJ SZEŚCIOLETNIEJ SZKOŁY PODSTAWOWEJ W 

BIAŁOUSACH W OŚMIOLETNIĄ SZKOŁĘ PODSTAWOWĄ W BIAŁOUSACH. 

 

 Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Pan Jerzy Pogorzelski. Poinformował, iż 

podobnie jak w przypadku poprzedniej uchwały dokonujemy przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Białousach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w 

Białousach. Następnie Sekretarz Gminy odczytał projekt uchwały Nr XXIX/178/17 w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Białousach 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Białousach, który został poddany pod głosowanie. Za 

przyjęciem uchwały Radni opowiedzieli się jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXIX/178/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Białousach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w 

Białousach w załączeniu do protokołu. 

 

Radny Józef  Bochenko wyszedł z posiedzenia sesji Rady Gminy. 

 

18. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA ZBYCIE 

NIERUCHOMOŚCI WCHODZĄCEJ W SKŁAD GMINNEGO ZASOBU 

NIERUCHOMOŚCI. 

 

 Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Pan Jerzy Pogorzelski. Poinformował, iż jeśli 

chodzi o tą uchwałę dotyczy ona nieruchomości położonej w obrębie wsi Kizielewszczyzna. 

Mieszkaniec naszej gminy wystąpił z pismem wyrażającym chęć zakupu tej nieruchomości. W 

związku z przepisami dotyczącą gospodarki nieruchomościami może zostać zbyta w drodze 

przetargu nieograniczonego. Podejmujemy ta uchwałę, jako uchwałę intencyjną, ponieważ 

trzeba będzie przeprowadzić konsultacje z mieszkańcami Kizielewszczyzna. Wobec braku 

uwag Sekretarz Gminy odczytał projekt uchwały Nr XXIX/179/17 w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości wchodzącej w skład gminnego zasobu nieruchomości, który został 

poddany pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych.  

Uchwała Nr XXIX/179/17 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

wchodzącej w skład gminnego zasobu nieruchomości w załączeniu do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Antoni Rymarski zarządził przerwę 15 minutową. 



 

Przerwa od 12.15 do 12.30 

 

Radny Gminy Pan Józef Bochenko wrócił na posiedzenie sesji. 

Wójt Pan Czesław Jan Kiejko wrócił na posiedzenie sesji. 

19. WYSTĄPIENIE PREZESA BIOM-U PANA MIROSŁAWA BAŁAKIERA 

DOTYCZĄCE GOSPODARKI ODPADAMI. 

 

 Głos zabrał Prezes Zarządu Biom Pan Mirosław Bałakier. Przedstawił informacje 

odnośnie ilości śmieci wyprodukowanych przez mieszkańców gminy Janów przekazanych do 

utylizacji. Przedstawił dokładną charakterystykę ilości poszczególnych odpadów i ich 

wykorzystania oraz perspektywy gospodarowania odpadami w latach kolejnych. Przedstawił 

również założenia dotyczące budowy punktu selektywnej zbiórki odpadów zlokalizowanego 

na terenie Janowa.  

Wszystkie dane dotyczącej selektywnej zbiórki odpadów komunalnych (PSZOK) w załączeniu 

do protokołu. 

 

20. INFORMACJA O PROJEKCIE BUDŻETU GMINY JANÓW NA 2018 R. 

 

 Informacje o projekcie budżetu Gminy Janów na 2018 r. przedstawiła Skarbnik Gminy 

Pani Dorota Bohdan. Wysokość dochodów i wydatków planowana była w oparciu o wykonanie 

za rok 2017 jak również na podstawie pism i stawek podatkowych obowiązujących w 2018 

roku. 

Dochody stanowią załącznik Nr 1 do budżetu i zaplanowane są w przyszłym roku w wysokości 

19 173 318 zł, z tego bieżące - 16 740 500 zł majątkowe – 2 432 818 zł.   

Na dochody bieżące największy wpływ mają: 

Subwencje – 7 357 676 zł  

Dotacje celowe na zadania własne i zlecone – 5 434 093 zł – dotyczą środków na świadczenia 

rodzinne i pielęgnacyjne, realizację programu 500+, oraz składki na ubezpieczenie zdrowotne, 

na utrzymanie USC, na zasiłki, dożywianie i utrzymanie GOPS. 

Udziały w podatku dochodowym - 1 232 159 zł 

Podatki - 3 635 019 zł  

Podatki stanowią prawie 16 % dochodów bieżących 



Podatek rolny obliczono według stawki 131,225 zł za 1 ha przeliczeniowy 

Podatek leśny – 191,01 za 1 m3 

Podatek od nieruchomości – wg stawek uchwalonych przez Radę Gminy 

Dochody z tytułu dzierżawy i najmu – 129 800 zł  

Dochody z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu – 35 175 zł 

Dochody za ścieki – 105 000 zł  

 

Dochody majątkowe dotyczą: 

- sprzedaż działek i nieruchomości gminnych   

- dotacji ze środków UE na projekt dotyczący przebudowy stacji uzdatniania wody w Janowie 

– 1 410 361 zł 

- dotacji ze środków UE na projekt dotyczący termomodernizacji mieszkalnego budynku 

komunalnego w Janowie 190486 zł 

- dotacji ze środków UE na projekt dotyczący przebudowy oczyszczalni ścieków w Janowie 

586 986 zł 

Wydatki stanowią załącznik Nr 2 budżetu i oszacowane zostały na 19 685 409 zł. w tym: 

1) bieżące – 15 776 957 zł  

W tym na działalność: 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – 5 912 133 zł  

Szkół, Gimnazjum i Przedszkoli – 4 850 070 zł, przyznana subwencja na realizację zadań 

oświatowych to 3 747 856 zł, wkład budżetu na sprawne funkcjonowanie oświaty wynosi, więc 

813 044 zł  

                                      Administracji Publicznej - 2 401 584 zł  

                                      Gminny Ośrodek Kultury Sportu i Turystyki –389 901 zł  

                                      Utrzymanie dróg gminnych – 308 000 zł  

                                      Utrzymanie Ochotniczych Straży Pożarnych – 203 073 zł 

                                      Spłatę odsetek od kredytów – 150 000 zł 

                                      Przeciwdziałanie narkomanii i alkoholizmowi – 36 175 zł  

                                      Gospodarkę ściekową – 127 780 zł  

                                      Oświetlenie uliczne - 155 000 zł  

                                      Składki dla związku gmin Kumiałka – Biebrza i dla związku   

                                      Komunalnego Biebrza– 70 000 zł 

 



W ramach remontów na 2018 rok zaplanowano wstępnie modernizację nabytych budynków po 

zlewni mleka w Nowowoli i Trofimówce oraz naprawę elewacji budynku Urzędu Gminy, 

2) majątkowe – 3 908 452 zł  

 

Zadania inwestycyjne stanowią załącznik Nr 3 do budżetu i dotyczą  

1.  Realizacji projektu „Rozbudowa, przebudowa stacji uzdatniania wody w miejscowości 

Janów ”. Zadanie dofinansowane jest ze środków UE z PROW na lata 2014-2020. 

Umowa na wykonanie projektu została podpisana w dniu 16.10.2017 roku z firmą 

AQUA-SOFT z Białegostoku. Zakończenie robót budowlanych ustalono na 30.05.2018 

rok. 

2.  Realizacji projektu „Termomodernizacja komunalnego budynku mieszkalnego w 

Janowie”. Zadanie dofinansowane jest ze środków UE z RPO WP na lata 2014-2020. 

Umowa na wykonanie projektu została podpisana w dniu 24.10.2017 roku z firmą PUH 

GENO z Sokółki. Zakończenie robót budowlanych ustalono na 31.05.2018 rok. 

3. Kolejnym wydatkiem majątkowym będzie opracowanie dokumentacji aplikacyjnej 

dotyczącej złożenia wniosku do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowania budowy 

Przedszkola w Janowie 

4. W ramach wydatków majątkowych zaplanowano także inwestycję Przebudowy 

oczyszczalni ścieków w Janowie. Przetarg na te zadanie zostanie ogłoszony w 2018 

roku, Gmina otrzymała dofinansowanie ze środków PROW na lata 2014-2020 w 

wysokości 586 986 zł, wartość kosztorysowa inwestycji – 922 500 zł. 

 

Załącznik Nr 4 do budżetu dotyczy przychodów i rozchodów na rok 2018.  W następnym roku 

budżetowym na etapie planowania budżetu nie zachodzi potrzeba zaciągania kredytów i 

pożyczek długoterminowych. Do spłaty natomiast według zawartych umów z bankami na rok 

2018 zabezpieczono kwotę 995 620 zł. Przy opracowaniu projektu budżetu na 2018 rok powstał 

deficyt budżetowy w wysokości 512 091 zł. Aby pokryć planowany deficyt budżetu jak również 

dokonywać terminowej i systematycznej spłaty rat zobowiązań wykazano, że źródłem pokrycia 

tych rozchodów będą wolne środki w ogólnej wysokości 1 507 711 zł.  

W roku 2017 do budżetu gminy według planu dochodów powinna wpłynąć środki z Urzędu 

Marszałkowskiego wynikające z umowy o przyznaniu pomocy finansowej w ramach PROW 

na lata 2014-2020 w wysokości 512 828 zł.   W przypadku nie otrzymania przez Gminę w/w 

dotacji do końca roku budżetowego - będą stanowiły one dochód roku przyszłego.  W związku 

z tym zwiększy się ogólny plan dochodów na rok 2018, a co za tym idzie- zmniejszy się deficyt 



budżetu. W takiej sytuacji przychody budżetu będą stanowiły kwotę 994 883 zł. 

 

Załącznik Nr 5 do budżetu dotyczy dotacji udzielanych podmiotom należącym i nienależącym 

do sektora finansów publicznych. W budżecie zabezpieczono środki dla GOKSiT w kwocie 

389 901 zł. 

Załącznik Nr 6 dotyczy planu dochodów i wydatków rachunku dochodów własnych – stołówki 

W roku 2018 przeznaczono kwotą 490 000 zł 

 

OBJAŚNIENIA PRZYJĘTYCH WARTOŚCI W WIELOLETNIEJ PROGNOZIE 

FINANSOWEJ GMINY JANÓW NA LATA 2018-2025 

 

Obowiązek opracowania Wieloletniej Prognozy Finansowej, w skrócie WPF-u wynika z 

art.230 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych.  Założenia do projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2025 oparto na analizie trendów kształtowania 

się dochodów i wydatków w latach ubiegłych i na podstawie budżetu roku 2017. Głównym 

założeniem WPF-u jest przedstawienie w jak najbardziej realny sposób sytuacji finansowej 

budżetu Gminy. Jest to trudna do przewidzenia prognoza dotycząca przyszłego poziomu 

rozwoju Gminy jak również stopnia zaspokojenia potrzeb społeczności lokalnej. 

Do opracowania prognozy dochodów na rok 2018 wykorzystano dane z Ministerstwa Finansów 

o wysokości subwencji oraz udziałach w podatku dochodowym od osób fizycznych, informacji 

z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego i z Krajowego Biura Wyborczego o wysokości dotacji 

oraz przewidzianych do osiągnięcia dochodów własnych. Mając na uwadze art.243 ust.2 

u.o.f.p. w załączniku Nr 1 do uchwały przedstawiona została kolumna zawierająca planowane 

wartości wykazane w sprawozdaniu z wykonania budżetu za III kwartały 2017 roku. Kolumna 

ta zawiera jedynie dane, które są niezbędne do obliczenia wskaźników dotyczących 

maksymalnego poziomu spłat, zgodnie z art.243 ust.1 u.o.f.p. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Janów została opracowana do roku 2025, wynika to z 

faktu, że właśnie w tym roku planowana jest ostateczna spłata wszystkich zaciągniętych 

zobowiązań. 

Dochody Gminy w roku 2018 zaplanowano w wysokości 19 173 318 zł, z tego bieżące w 

wysokości 16 897 794 zł oraz dochody majątkowe w wysokości 2 432 818 zł, z tego dochody 

pochodzące z dofinansowania środków unijnych do realizacji zaplanowanych inwestycji w 

wysokości 2 187 833 zł. Pozostałe dochody majątkowe w wysokości 244 985 zł pochodzą ze 

sprzedaży mienia gminnego, zgodnie z załącznikiem Nr 3 do Zarządzenia Wójta Gminy w 



sprawie ustalenia projektu uchwały budżetowej Gminy Janów na rok 2018. 

 Na główne źródła dochodów bieżących w latach 2019-2025 składać się będą subwencje, 

dotacje, dochody z podatków i opłat lokalnych, podatków pobieranych na rzecz gminy przez 

Urzędy Skarbowe, wpływów z czynszów, dzierżawy i pozostałe wpływy z usług.  Kwota 

subwencji ogólnej dla Gminy Janów wzrosła w 2018 roku o 421 569 zł w stosunku do roku 

2017, dlatego w kolejnych latach zaplanowano wzrost subwencji do kwoty 7 750 000 zł w roku 

2025.  Taka sama sytuacja dotyczy udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych - 

realny wzrost w stosunku do roku 2017 wyniósł 120 005 zł. Pozwoliło to na zaplanowanie 

symulacji wzrostu do kwoty 1 310 000 w roku 2025. Zachowano ostrożność przy nadmiernym 

zwiększaniu dochodów bieżących z zakresu podatków i opłat lokalnych. W kolejnych latach 

planuje się zwiększenia dochodów i wydatków bieżących o środki z dotacji, które wpływają do 

budżetu w trakcie roku budżetowego, a dotyczy to w szczególności dotacji na akcyzę od paliw, 

dotacji oświatowych, dotacji w zakresie pomocy materialnej na wypłatę stypendium. 

Dochody majątkowe w wysokości 2 187 833 zł z tytułu środków przeznaczonych na 

dofinansowanie inwestycji realizowanych w 2018 roku zaplanowano na podstawie 

podpisanych umów o dofinansowanie projektów z funduszy unijnych. Dotyczy to projektów w 

zakresie przebudowy stacji uzdatniania wody w Janowie, przebudowy oczyszczalni ścieków 

oraz termomodernizacji komunalnego budynku mieszkalnego w Janowie. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Janów w kolejnych latach budżetowych uwzględnia 

dochody majątkowe do roku 2020, tj. do okresu funkcjonowania PROW na lata 2014-2020. 

Wydatki majątkowe w latach następnych, czyli 2021-2025 dotyczą środków własnych budżetu 

Gminy. 

Wydatki Gminy w roku 2018 zaplanowano w wysokości 19 685 409 zł, z tego wydatki bieżące 

- 15 776 957 zł oraz wydatki majątkowe w wysokości 3 908452 zł. Wydatki bieżące 

zabezpieczają bieżące funkcjonowanie jednostek budżetowych realizujących zadania zgodnie 

z ustawą o samorządzie gminnym. 

 Zgodnie z art.226 ust.2 pkt 2 w ramach wydatków bieżących wyodrębniono wydatki na 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane oraz wydatki na funkcjonowanie j.s.t. ( rozdział 

75022 i 75023 klasyfikacji budżetowej). Wyodrębniono również wydatki związane z 

wymogami ustawowymi - pozycję na obsługę poręczeń i gwarancji, w wierszu tym nie 

wykazano żadnych kwot, gdyż na chwilę obecną nie udzielono żadnych poręczeń i gwarancji i 

nie są one również planowane w latach następnych. Wyodrębniono również pozycję wydatków 

związanych z obsługą długu. W wierszu tym przedstawiono koszty związane z zaciągniętym 

długiem w poszczególnych latach. Założono minimalny wzrost wydatków bieżących w latach 



następnych po roku bazowym. Zakłada się, że w celu bezpiecznej spłaty zaciągniętych 

kredytów dochody bieżące winny rosnąć w szybszym tempie niż wydatki bieżące.  Jest to 

niezbędny warunek do spełnienia wymogów wynikających z art. 243 u.o.f.p., mając na uwadze 

fakt, że poziom zadłużenia Gminy Janów niebezpiecznie zbliża się do maksymalnych wartości 

w odniesieniu do spełnienia wskaźnika spłaty zobowiązań określonego w art.243. 

W załączniku Nr 2 do projektu uchwały WPF-u na lata 2018-2025 wykazano przedsięwzięcie 

w zakresie wydatków majątkowych w związku z realizacją zadania - przebudowa stacji 

uzdatniania wody w Janowie. Projekt dofinansowany jest ze środków unijnych. 

Gmina dołoży wszelkich starań, aby w następnych latach budżetowych planowane dochody 

zabezpieczały realizację wszystkich wydatków bieżących oraz spłaty rat kredytów w danym 

roku budżetowym. 

Pomimo wielu trudności planuje się sukcesywnie realizować zadania inwestycyjne 

poprawiające stan infrastrukturalny gminy przy jednoczesnym dofinansowaniu środków 

unijnych. 

 

21. INFORMACJA O STANIE REALIZACJI ZADAŃ OŚWIATOWYCH W 

GMINIE JANÓW W ROKU SZKOLNYM 2016/2017, W TYM O WYNIKACH 

EGZAMINU 

 

 Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Janów w roku szkolnym 

2016/2017, w tym o wynikach egzaminu przedstawił Sekretarz Gminy Pan Jerzy Pogorzelski.  

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

22. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z XXVIII SESJI RADY GMINY JANÓW 

 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uwag do protokołu z ostatniej sesji nie 

wniesiono. Wobec powyższego przeprowadzono głosowanie. Za przyjęciem protokołu z 

XXVIII sesji Rady Gminy opowiedziało się 13 Radnych. 

 

23. WOLNE WNIOSKI. 

 

Bożena Jolanta Jelska-Jaroś – poinformowała, iż zgodnie z jej wiedzą w Urzędzie 

Marszałkowskim dostępne są środki odkrzaczania i odkamieniania gruntów rolnych i ze 



wnioski należy składać do końca stycznia. Przedstawiła również problemy hodowców trzody 

chlewnej związanej z ASF. Poinformowała o rozprzestrzenianiu się choroby na terenie 

województwa mazowieckiego oraz przedstawiła swój punkt widzenia na temat przyczyn 

szybkiego rozprzestrzeniania się tej choroby na terenie całego kraju. 

Sołtys wsi Pan Damian Bakun – powiedział iż w ramach funduszu sołeckiego udało się ułożyć 

300 m chodnika w okresie 3 lat, niestety zabrakło 100 m ułożenia chodnika do końca 

zabudowań po jedne stronie miejscowości Sitawka. Pan Sołtys złożył wniosek o wydzielenie 

funduszy na ułożenie 100 m chodnika w ramach bieżącego utrzymania dróg. Potrzebne są około 

10-11 tyś. zł na dokończenie inwestycji. 

Wójt Gminy Pan Czesław Jan Kiejko – udzielił odpowiedzi ustnej. Poinformował, iż jeśli 

zostaną jakieś oszczędności w bieżącym utrzymaniu dróg to rozpatrzy dofinansowanie tej 

inwestycji. 

 

24. ZAMKNIĘCIE SESJI. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Antoni 

Rymarski zamknął XXIX sesję Rady Gminy. Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

    Protokolantka       Przewodniczący Rady Gminy 

Marta Muklewicz              Antoni Rymarski 

 

 

 


